
Závěrečná zpráva k projektu Mistrovství
Moravy a Slezska mládeže

Mistrovství Moravy a Slezska se již po několikáté hrálo ve známém šachovém letovisku Kouty nad

Desnou v termínu od 25. 10. 2022 – 30. 10. 2022. Turnaj byl společný pro chlapce a děvčata, jejichž

vyhodnocení poté proběhlo zvlášť.

Celkem se zúčastnilo 47 dětí z KŠSV z to 34 z listiny talentů KŠSV.

Nejlépe si vedl Daniel Srba (ŠK Světlá nad Sázavou) v kategorii H12, který se umístil na 2. místě a

postoupil na MČR. Další dva postupy zaznamenali Pavel Brož (ŠK Světlá nad Sázavou)  v kategorii

H10 a Šimon Lang (ŠK Světlá nad Sázavou)  v kategorii H16.

Těsně za postupujícími místy skončili Jakub Zezula (TJ Náměšt nad Oslavou) v kategorii H16 a

Zvolánek Vojtěch (ŠK Světlá nad Sázavou) v kategorii H10.

Lucii Rybačkové (Gambit Jihlava) se podařilo zvítězit v kategorii D16.

Děkuji všem hráčům za reprezentaci KŠSV a všem trenérům a doprovodům za jejich práci.

Nyní přejdeme k samostatnému hodnocení jednotlivých hráčů tak, jak viděli turnaj ze svého

úhlu pohledu.



Kategorie H16

Lang Šimon 6.místo/6,5b
Se  svým výsledkem jsem docela  spokojený.  Byl  jsem  nasazený  6.  a  skončil  jsem  6.  Velice  mě
překvapilo, když jsem před 8. kolem byl 5. s nejlepším pomocným hodnocením. V 9. kolem jsem
vyhrál a i přes to jsem se posunul na 6. místo kvůli pomocnému hodnocení. Navíc jsem si myslel, že
na postup mi stačí remíza, avšak opak je pravdou. Ve 2. kolem jsem sice ze střední hry vyšel s
pěšcem víc do dámské koncovky, ale poté jsem jedno-tahově pěšce ztratil a byla to tupá remíza. Ve
4.  partii  jsem  totálně  zkazil  zahájení,  naštěstí  jsem  pak  ale  přešel  do  dámské  koncovky  s
různobarevnými střelci, nejspíše jsem stál lépe, ale měl jsem málo času. Proto jsem pozici převedl
do různobarevné střelcové koncovky a skončila partie remízou. V 5. partii jsem měl bílé a hrála se
výměnná španělská hra.  Po pár tazích to přešlo do koncovky,  kde černý měl dvojpěšce na „C“
sloupci a bílý na „E“ sloupci. Černý poté obětoval pěšce za to, že bílý bude mít dalšího dvojpěšce na
„H“ sloupci a černý bude mít na ně velký tlak a jednoho z těch pěšců sebere. Avšak bílý oba pěšce
ubránil. Sice mi vznikla slabina, kterou ale černý málo zabezpečil a tak se mohla posunout kupředu.
Poté pozice přešla do věžové koncovky, kde černý měl sice pěšce na b2 a věžku na b1, ale bílý měl
věžku za pěšcem a zároveň odřezával černého krále a navíc měl bílý 3 pěšce víc, takže jsem vyhrál.
V 7. kole byla velice zajímavá střední hra, protože bílý v zahájení vynechal tah a stál pak trochu
hůře. Poté pozice přešla do věžové koncovky, kde měl bílý pěšce víc, a i když bílý udělal pár chybek,
kde se černý mohl uchytit, tak černý nevyužil šanci a bílý výhodu pěšce uplatnil. Poslední 9. partie
přešla  velice rychle do věžovky,  kde měl  bílý  aktivnější  věž.  Černý poté věže vyměnil  a  vznikla
pěšcová koncovka, kde bílý měl aktivnějšího krále.  Pozice po pár tazích přešla v pěšcové závody,
kde nakonec sice černý stavěl dámu první, ale bez šachu. Já jako bílý vzápětí také bez šachu, ale měl
jsem „A“ pěšce víc a nakonec dovedl partii do vítězného zakončení.

Jakub Zezula 10.místo/6b
Jako každoročně jsem se zúčastnil MMaS. Tento rok jsem sem přijel opět s ambicemi bojovat o
postup na MČR v kategorii U16 jako minulý rok. V prvním kole se mi partie moc nepovedla, získal
jsem kvalitu, ale po zhodnocení pozice jsem si uvědomil, že nestojím dobře a po pár tazích jsem
nehodlal riskovat a nabídl remízu. V druhém a třetím kole jsem relativně snadno vyhrál. Ve čtvrtém
kole  jsem hrál  s nejsilnějším  hráčem v turnaji,  a  to  s Matyášem Pasekou.  V partii  jsem zahrál
nepřesnost a moje pozice byla neubránitelná, partii jsem brzy prohrál. V pátém kole jsem ve 20 tahu
mohl jednoduše chytit dámu, ale já i soupeřka jsme to přehlédli, chytil jsem ji až o dalších 10 tahů
později.
V šestém kole jsem prohrál, jelikož jsem přehlédl hrozbu soupeře.
Sedmá partie se mi líbila, byla dynamická i když jsem se většinu partie bál abych neztratil svoji
dámu, jelikož stála v rohu mezi figurami soupeřky.
Osmé kolo, aneb velké zklamaní. V zahájení jsem zahrál rychle a nevšiml jsem si, že ztrácím pěšce,
partie se mi alespoň nakonec povedla zremizovat. 
Poslední kolo jsem nevěděl, jestli vůbec mám šanci na to hrát ještě o postup, ale nic kromě víry ve
štěstí už mi nezbývalo. V partii jsem si sebral pěšce, ale soupeř měl obrovskou kompenzaci nakonec
jsem byl  donucen  odevzdat  kvalitu  jinak  bych  dostal  mat.  Soupeř  zřejmě  k jeho  rychlosti  hry
nerespektoval sílu mých figur. Partii jsem nakonec vyhrál díky perfektní souhře dámy a jezdce.
Nakonec  jsem  skončil  10.  dělil  jsem  8-10  místo,  ale  měl  jsem  nejhorší  pomocné  hodnocení.
V turnaji jsem získal 6,5 bodu což považuji za ne úplně špatný výsledek.



Tento rok jsme nebydleli na hotelu Dlouhé stráně, ale na apartmánech Vojtěška. Ubytování bylo
skvělé. Mezi koly nebylo moc času na nic jiného, než šachy tudíž nic moc jiného jsem nedělal.

Matěj Pavliš 16.místo/5,5b
Zkráceně, výkon z mého pohledu byl příšerný. V prvních čtyřech kolech jsem se nemohl rozehrát a
defacto jsem zbytečně ztratil proti soupeřům kteří nic nepředvedli. Postupem času se výkon o dost
zvedl  ale  i  tak jsem nadále nebyl  spokojen.  Konečný výsledek je  vcelku zasloužený z důvodu
špatného hraní. 

Tomáš Dejmek 28.místo/5b
Na Mistrovství Moravy a Slezska jsem na můj vkus hrál na svoji úrovni. Sice tam byli nějaké chyby,
ale nic, co by  trénink nespravil. Plno partií jsem mohl hrát lépe, ale to je spíš věcí toho jak mi sedlo
zahájení a jak mi při partii bylo. Třeba ranní partie se mi hráli hůře, jelikož jsem byl ospalejší. Rád
bych poděkoval Pavlovi Brožovi za jeho přípravy a rozbory partií.

Koumar Tomáš 36.místo/4,5b
Ubytování se mi velmi líbilo. Atmosféra zde byla velmi příjemná. Snídaně spolu s obědem a večeří
předčily  má  očekávání.  Šachově  se  mi  až  tak  nedařilo,  ale  myslím  si,  že  mi  to  dalo  mnoho
zkušeností do dalších zápasů a turnajů.

Kocman Patrik 37.místo/4,5b
Ve dnech 25. 10. 2022 - 30. 10. 2022 jsem se zúčastnil Mistrovství Moravy a Slezska v šachu.
Myslel jsem si, že budu mít na konci víc bodů, podle mého názoru se mi turnaj moc nepovedl. Dále
pak jsem hrál bleskový turnaj, ve kterém se mi dařilo. 

Kategorie D16

Rybáčková Lucie 1.místo/5,5b
Ve dnech 25. – 30. 10. 2022 jsem se zúčastnila Mistrovství Moravy a Slezska mládeže do 16 let
v šachu,  jež  se  tradičně  konalo  v Koutech  nad  Desnou  v  Jeseníkách.  Vzhledem k svému věku
patřím do kategorie U14, ale já jsem se po poradě s trenérem přihlásila do kategorie starší, U16,
abych se mohla utkat se zkušenějšími soupeři. Na MMaS totiž hrají dívky a chlapci dohromady.
Turnaj se konal ve třech sálech hotelu Dlouhé Stráně. Hrál se na devět kol, s hracím tempem 2 x 90
minut + 30 sekund na tah. Vyjma posledních dvou dnů se hrála dvě kola denně, což bylo dost
náročné.
Před  turnajem jsem si dala za cíl obhájit loňské vítězství ve své kategorii, neboť chlapci i dívky
jsou vyhlašováni zvlášť. To se mi nakonec podařilo, celkově jsem pak v kategorii U16 skončila
dvanáctá, nasazená jsem byla jako čtrnáctá v pořadí.
Nejvíce si považuji vítězství ve 3. kole nad Stanislavem Tillmannem (TJ Ostrava), naopak nejvíce
mě mrzí porážka v 8. kole od Martina Vašínka (BŠŠ Frýdek Místek).
S přípravami na jednotlivé zápasy mi přímo v místě turnaje velmi pomáhal trenér David Brychta, za
což jsem mu vděčná.
Závěrem bych chtěla poděkovat Krajskému šachovému svazu Vysočina za finanční podporu.



Kavanová Anežka  5.místo/4,5b
Na MMaS se mi moc líbilo. Ubytování i prostředí bylo moc krásné. Letos jsme nebydleli ve velkém hotelu, a
bylo to mnohem lepší. Doufala jsem, že uhraju víc bodů, ale soupeři mi letos připadali lépe připraveni než v
loňském roce. To bylo určitě i tím, že jsem hrála poprvé v kategorii D16. Myslím, že kdyby se nehrála
dvojkola, měla bych lepší výsledek. Odpoledne jsem totiž byla hodně unavená a mrzelo mě, že jsem se
nemohla jít ani projít do lesa, protože jsem většinou končila až za tmy. Moc se mi líbily přípravy, a je škoda,
že jsem je nemohla mít i mezi koly, protože na ně nebyl čas. Vím, že musím ještě víc trénovat koncovky,
abych zbytečně nepřišla o půlbod ve vyhrané pozici. Na příští MMaS se moc těším.

Šťávová Markéta 7.místo/4b
Nevím přesně, co mám napsat ohledně svého sebehodnocení, ale o něco se pokusím. Turnaj se mi
bohužel nepodařil podle mých představ. Doufala jsem v umístění alespoň v polovině, bohužel ne.
Zdá se mi, že jsem nedělala žádné hrubky, většina mých prohraných partií záležela na přehlédnutí
pěšce a následné horší koncovce. Zahájení jsem snad všechna zvládala, nikdo na mě nehrál mně nic
neznámého. V jedné z partií jsem si také ověřila, že není dobré brát každého pěšce, kterého mi
soupeř nabídne. Měla bych více makat a hlavně na zlepšení v útočení, jelikož by se hodilo vyhrávat
častěji než jen kvůli soupeřovým chybám.

Kategorie H14

Srba Daniel 2. místo/6,5b
Za mě to bylo nejlepší mistrovství za celý můj život. Skončil jsem druhý, což je skvělé, na to, že
jsem byl nasazený 24. Také si myslím, že by se mi mohlo podařit i MČR, na které pojedu někdy
na jaře. Týden probíhal nějak tak, že jsem vstal, šel jsem si zaběhat a potom na snídani. Snídaně
byly dobré, takže jsem se skoro každý den najedl. Potom jsem šel na přípravu, kterou mi dělal Pavel
Brož a po přípravě jsem šel na pokoj, odpočinout si.  Potom jsem šel na partii.   Co mě osobně
překvapilo,  že  už  v druhém kole  jsem porazil  Matěje  Babulu.  Za  celý  turnaj  jsem prohrál  jen
jednou. Prohrál jsem s vítězem turnaje Antonínem Zemkem. To mi vůbec nevadilo, protože už to
bylo v momentu, kdy jsem měl jasný postup. Celý týden jsem si užil, sice jsem byl docela unavený
po posledním kole, ale to nevadilo. Měl jsem skvělou společnost a celkově to byl nejlepší týden za
celý rok.

Zezula Matěj 12.místo/6b
Do turnaje jsem vstupoval s ambicemi na postup MČR, ale v prvním kole jsem v zahájení udělal 
chybu. Celý turnaj jsem se tak dotahoval ale na postup s 6 body to nestačilo. Bohužel jsem v 8. kole
remizoval a moje šance se oddálily. Do každé partie jsem šel s tím, že se pokusím vyhrát i za cenu 
jít do rizika. Bohužel jsem v některých pozicích nenašel nejlepší tah, který by mně v pozici pomohl.

Policar Martin 13.místo/6b
Protože jsem měl jistý postup v kategorii H12 na MČR hrál jsem H14.
Turnaj jsem měl jako přípravu na ME a můj úkol byl mimo jiné naučit se lépe pracovat s časem, hodně se 
dostávám do časové tísně. Viz první kolo, kdy jsem za 8 tahů měl spotřebováno 45 min času. Z devíti partií 
jsem prohrál první. Další už jsem vyhrál a nebo remízoval. Zajímavou bych nazval 6 partii s Tadeášem 
Střížem která skončila remízou. Následně na rozboru jsem zjistil, že pozice byla vyrovnaná, ale přitom 
pokud bych pokračoval nejspíš bych vyhrál protože ta remíza byla počítačová a těžká na najití. Po posledním
kole, jsem se umístil na 13 místě se ziskem 6 bodů. Vítěz měl 7 bodů. Na turnaji mi vadila dvojkola a líbilo 
se mi ubytování, které náš oddíl měl kousek od hotelu v apartmánu. Ověřil jsem si, že umím hrát i na starší 
soupeře.



Kotisa Jan 17.místo/5,5b
Turnaj probíhal od 25.10 do 30.10. 2022 v hotelu Dlouhé stráně. Náš klub měl ubytování mimo
tento hotel. Součástí výpravy byl i můj trenér GM Petr Velička, který mě připravoval a rozebíral
jednotlivé partie. Příprava byla velmi užitečná a ve většině partií  důležitá. Bohužel jsem neměl
dobrý výsledek. Podle mě na to měli vliv dvojkola. Před odpoledním kolem jsem už byl většinou
unavený po dlouhých ranních partiích. Neměl jsem čas si odpočinout. Příště bych preferoval klidně
delší celý turnaj, tj. každý den jedna partie, jako na MČR a dalších velkých turnajích, i za cenu
zmeškání 2 školních dnů a 1 víkendu. První 2 kola jsem měl soupeře s nižším výkonem, takže jsem
docela s přehledem vyhrál. Ve 3. kole jsem remizoval s hráčkou s vyšším výkonem, i když jsem měl
vyhranou pozici (což jsem zjistil až na rozboru s trenérem). 4. kolo a 1. nasazený Vašek Šetina.
Moje hra byla díky velkému respektu velmi pasivní, i proto jsem prohrál. V 5. kole jsem po špatné
kombinaci  remizoval  s  Luckou  Šťávovou,  která  má  výrazně  nižší  ELO.  V 6.  kole  jsem po  4
hodinách vyhrál nad Bětou Kubátovou. 7. kolo-Tadeáš Stříž. Zase jsem prohrál díky velmi pasivní
hře.  V 8.  kole  jsem remizoval  s  Vojtou  Klinkovským.  Po  4  hodinách  hraní  už  jsem byl  dost
unavený. 9. kolo-Hana Bártová. Zahájení i střední hra byla vyrovnaná, ale v koncovce jsem ztratil
pěšce a vypadal na prohru. Naštěstí díky znalostem a dobrým tréninkům koncovek jsem to ještě
otočil a vyhrál. se ziskem 5,5 bodu bych byl před turnajem velice spokojen, ale po výkonech s
Vaškem Šetinou a ve většině odpoledních kol  spokojený nejsem. 

Kutil Adam 20.místo/5b
Ubytování i strava byla výborná.
Kolektiv na ubytovně byl super. Hraní jsem si užil a i něco přiučil.
Dvě jediné veci co mi nevyhovovaly byly čas(neboli bez přídavku 30min) a dvoukola.

Vojtěch Ladislav 31.místo/4,5
Turnaj se mi líbil. Mohl jsem si vyzkoušet hru proti soupeřům, které jsme neznal. Měl jsem 
nachystaná nová zahájení a tady jsem si je mohl vyzkoušet v praxi.
Myslel jsem si, že se mi podaří dosáhnout více bodů, ale i tak jsem spokojený. Měl jsem připravený
dámský gambit a Nimcovičovu indickou. Celkem se mi v těchto pozicích dařilo. V jednotlivých
partiích  jsem  zvládal  taktiku,  ale  potíže  mi  dělaly  pozice,  kde  žádná  taktika  nebyla.  Musím
zapracovat na aktivnější hře a také hře s izolovaným pěšcem.

Stejskal Jakub 35.místo/4,5
Na MMaS jsem přijel s tím, že chci uhrát alespoň polovinu bodů. Po prohře v prvním kole jsem se
bál  abych toho dosáhl,  ale  v  následujících pěti  kolech jsem dvakrát  vyhrál  a  třikrát  remizoval.
Soupeři byli dobře připravení a každá partie byla těžká a důležitá. Po dvou prohrách v 7. a 8. kole
jsem poslední kolo nakonec vyhrál. I když se mi nepodařilo se dobře umístit, svůj cíl, polovinu
bodů, jsem zvládl. S trenérem Brychtou jsem se připravoval už před turnajem, ale i před každým
kolem. A tato příprava mi v zápasech hodně pomohla. 

Vondra Filip 37.místo/4,5
Tento turnaj se mi povedl, ale doufal jsem v lepší výsledek než 4,5 bodu. Moje partie nebyly špatné.
V  každé  partie  jsem  se  snažil  bojovat  a  hrát  ji  dlouho.  Moje  slabé  stránky  jsou  taktika  a
ztráta koncentrace  (nedotáhnutí partie  do  konce).  Naopak  jako  silnější stránky  beru  strategii  v
zahájení  a  dobré  rozmístění figur.  Například  partie  s  Robinem  Beerem  je  toho  příkladem.  V



zahájení jsem měl jasnou výhodu, ale jednoduchou taktikou jsem si nechal vzít figuru. Přesto jsem
nakonec partii vyhrál. Jako jednu z povedených partií beru partii s Mikulášem Hladkým, kterou
jsem sice prohrál, ale hrál ji 4,5 hodiny do 53. tahu. Od 29. tahu jsem byl v časovce pod 5 minut a
nakonec jsem ji neudržel a prohrál. Z partií jsem si toho hodně odnesl a věřím, že jsem se toho i
hodně naučil. Nakonec mi šlo elo nahoru o 28,8 bodů. Už teď se těším na MČR, kde doufám, že se
znovu všichni uvidíme a skončíme třeba lépe.

Kategorie D14

Šťavová Lucie 7.místo/4,5b
Za mě docela  dobrý  výkon na  to,  jak  jsem hrávala  např.  minulý  rok.  Akorát  nevidím většinu
kombinací atd. Mohla jsem i tu  Bartečkovou porazit, ale udělala jsem tam chybu a bylo to... Za to,
jak jsi mě připravoval na partie to bylo fakt dobrý! děkuji! chci dodat že jsem nějak od 2. do 5. kola
měla štěstí. Taky byla zajímavá partie s Honzou Kotisou protože to bylo napínavé až dokonce. S
Loskotem ve 2. kole to bylo takové zajímavé, protože mi dal figuru a pak začal tlačit... ve 4. kole to
byla napínavá partie a řekla bych i prohraná, ale pak jsem tam našla silný tah h6, on zahrál g6, a po
té velmi silný tah Sd5. Díky tomu jsem vyhrála.

Bártová Hana 6.místo/4,5

Ve dnech 25. - 30. 10 2022 jsem se zúčastnila Mistrovství Moravy a Slezska v šachu.  Celý turnaj se
mi myslím povedl s výjimkou prvního a posledního kola.  V prvním kole jsem měla pěšce více, ale
pak jsem jedním tahem mohla vyhrát partii, ale zahrála jsem tak moc rychle a jedno-tahově jsem to
prohrála. Poslední partie to stejné. Mám pěšce více, za mě nejhůře remízová koncovka a opět jsem
tak zahrála moc rychle a opět jsem to jedno-tahově prohrála. Z turnaje jsem si odnesla hlavně to, že
vítězství není zadarmo a s dobrým časem není dobré hrát rychle. Děkuji Petru Brožovi a Lukáši
Karáskovi za přípravy a rozbory.

Kavanová Valentýna 12.místo/3,5b
Ubytování bylo skvělé, byli jsme všichni pohromadě a nemuseli jsme se hledat. Turnaj se mi taky
dobře  hrál,  ale  naštvalo  mě, že  jsem uhrála  o půl bodu méně,  takže  jsem nesplnila  zadaný cíl.
Rozbory byly úžasné, ty by se nedaly nahradit! Jediné, co mě vadilo, byly dvojkola. Změnila bych
to tak, že bych na turnaj dala buď méně kol, nebo více dní. Proč mi dvojkola tak moc vadí? Protože
nemám moc času na nic jiného, než přípravy, rozbory, hraní toho turnaje a probírání se z minulého
kola, to mi zaručí horší výkon v dalším kole, protože budu unavená z kola minulého. Takhle bych to
zakončila, jinak turnaj byl opravdu úžasný, jsem moc ráda, že jsem tam mohla jet.

Zezulová Sára 15.místo/2,5b
Jsem se sebe trochu zklamaná. Ne, že bych čekala více bodů, ale chyby, které jsem dělala, byly
hloupé, pokud se na to koukám zpětně. Přesto mě to hodně motivovalo k dalšímu tréninku.

Kategorie H12

Novotný Adam 29.místo/4b
První partie se mi vydařila,  soupeřka byla slabší než já. Hráli jsme dámský gambit, který jsem
pokazil. Nakonec jsem to převedl do koncovky a partii jsem vyhrál na volného pěšce. Druhou partii
jsem prohrál na koncovku, hrál jsem se silnějším soupeřem. Třetí partie se mi povedla, hrála se
italka, měl jsem černé, ale špatně jsem vyměnil figurky, soupeř měl silného jezdce, ale podařilo se



mi vyměnit dámy a věže, vyhrál jsem koncovku. Čtvrté  kolo se mi nepovedlo, zahájení bylo dobré,
vyhrával jsem, byla tam kombinace, která získávala figuru, ale vyměnil jsem figurky a nechal jsem
si dát mat na poslední řadě. Páté kolo se mi vydařilo, byla to koncovka, která měla skončit remízou,
ale soupeř udělal chybu a já jsem partii vyhrál. Šesté kolo se mi povedlo, podařilo se mi vzít věž za
střelce. Pak jsem útočil, soupeř ubránil
a vzal mi pěšce. Opět jsem útočil. Soupeř mi vzal pěšce a ubránil se. Zamyslel jsem se, zjistil jsem,
že soupeř má dva volné pěšce a tudíž budu hrát o remízu. Nastavil mi dámu a já jsem nakonec
vyhrál. Sedmé kolo  jsem hrál  se  soupeřem,  se  kterým jsem už  odehrál  poměrně  hodně partií.
Nakonec mi dobral jednoho pěšce, prohrál jsem na koncovku. Osmé kolo jsme hráli rovnou pozici,
pak jsem si dobral jedovatého pěšce a soupeř mi vzal jedno-tahově věž. Deváté kolo jsme hráli
opačné rošády, soupeř na mě útočil, vysbíral mi pěšce a vyměnil figurky. Prohrál jsem na koncovku.
Poslední  partie  se  mi  nevydařily,  necítil  jsem  se  dobře. Jídlo  mi  chutnalo. Počasí  se  příliš
nevydařilo, ve dnech, kdy se hrála dvojkola, bylo slunečno. Naopak v den, kdy se hrálo jedno kolo,
bylo ošklivě.

Brychta Adam 35.místo/4b
Asi jsem nedopadl úplně nejhůře ale i tak jsem mohl dopadnout lépe furt si myslím že kdybych na
sobě mákl a začal pořádně trénovat dopadl bych asi lépe. Ale i tak si nesu ponauční protože jsem
párkrát prohrál vyhrané partie. Snad se povede příště.

Vojtěch Metoděj 39.místo/4b
Na tuto událost jsem se dlouho připravovali. Prostředí bylo pěkné, jídlo dobré. Zajímavá byla 
prohlídka přečerpávací elektrárny. Četl jsem o ní a teď jsem ji mohl vidět na vlastní oči.
Mé  působení  na  turnaji  hodnotím  tak,  že  to  byla  zajímavá  zkušenost.  Zjistil  jsem,  že  musím
zapracovat víc na zahájení a také v koncovkách mám rezervy. 

Kategorie H10

Brož Pavel 6.místo/6b
Na turnaj jsem jel s tím, že se pokusím o postup. Přípravy jsem dělal střídavě s Lukášem a svým
tatínkem. V 1.  kole  jsem popletl  variantu a špatně obětoval  figuru.  Naštěstí  soupeř  mi to  vrátil
zpětně a tak jsem vyhrál. 2. kolo vyšla dobře příprava a rychlým útokem jsem vyhrál. Ve 3. kole
jsem  zapomněl  správné  pokračování  a  ve  střední  hře  neviděl  taktiku.  4.  kolo  jsem  podcenil
kamarádku z oddílu a po zásluze jsem prohrál.  V 5. kole jsem ve vyhrané pozici  s figurou víc
přehlédl mat. 6. kolo jsem hrál opět s oddílovým kolegou. S kamarády se mi hraje špatně. A i tady
jsem se trápil,  ale nakonec vyhrál.  7. kolo neviděl soupeř rychlý mat.  V 8.  kole se mi povedla
příprava v italské hře a útokem na krále jsem vyhrál. 9. kolo bylo těžké, protože k postupu jsem
musel vyhrát, zahájení jsem ztratil figuru, ale musel jsem hrát dál. Ve střední hře soupeř podcenil
mé věže na druhé řadě a kombinaci jsem přešel do vyhrané věžovky, kterou jsem se štěstím vyhrál.
A tím pádem jsem postoupil. Jinak se mi líbily snídaně, a byli jsme hrát bowling.

Zvolánek Vojtěch 11.místo/5b
Byl to můj první turnaj a byl jsem zvědavý, jak to bude probíhat. Startoval jsem na čísle 33 a dostal
jsem se na 9. První kolo jsem měl volno a dostal jsem za něj 1 bod. Kvůli tomu jsem měl 2. kolo
těžšího soupeře, kterého jsem porazil a celou dobu jsem hrál na onlinech. Nejvíc mě bavila tahle
partie. V pátek jsem hrál s Hrádkovými a oba jsem porazil, protože hráli rychle. Další partie už jsem



bohužel nevyhrál, ale naučil jsem se nové věci. Hodně mi pomáhal trenér s přípravami i rozborem.
Hotel i pokoje se mi líbily, na snídani jsem si mohl vybrat, co jsem chtěl a k obědu mi nejvíc
chutnaly šišky s mákem. Hrozně rychle to uteklo a moc mě to tam bavilo.

Chroust Pavel 26.místo/3,5b
Mé sebehodnocení Snažil jsem se hodně ale asi to nestačilo na ostatní hráče. Snad příště dopadnu
lépe když budu trénovat a s velikou chutí k šachu. I když si myslím že jsem dobrý ale asi nejsem a
mohu být lepší s chutí do toho!  Už se těším na další turnaj…. A těším se až to všem rozdám

Hroch Pavel 27.místo/3b
Na pětidenním šachovém turnaji jsem byl poprvé. Moc se mi tam líbilo. Hotel byl krásný. Ke snídani
byl obrovský výběr jídla, které mi chutnalo, ale obědy se moc nepovedly. Nejtěžší bylo, když jsme
měli dvě kola v jeden den. Odpoledne jsem už byl strašně unavený. O přestávkách jsem s kamarády
běhal  venku a hráli  jsme si  na hřišti před hotelem. Počasí  se moc vyvedlo a celý týden svítilo
sluníčko a bylo teplo. Super byl taky bowling. Skvělé bylo, že na nás trenéři měli dost času, hodně
nás toho naučili a díky přípravám jsem neměl strach z další hry. Za to jim děkuji a už teď se moc
těším na další turnaj.

Vojtěch Zikmund 28.místo/3b
Turnaj mě bavil. Soupeři byli silní, ale získal jsem taky několik bodů. Příště pojedu určitě zase.

Čech Stanislav 29.místo/3b
 (Výjimečně není hodnocení zasláno od samotného Standy, ještě nemá 8 let, ale od jeho maminky .
Příště už bude psát sám za sebe.) Za Standu dopadlo MMaS si myslím docela dobře. Nečekali jsme
nějaký extra zlom, i když Standa měl představu určitě vyšší. Na první turnaj toho typu však Standa
získal 3 body, které sice nesplnily jeho očekávání, ale daly mu další zápal do hry. Některé partie
byly pomalejší a některé zase extrémně rychlé. Je třeba, abychom dále pracovali na zpomalení hry a
na větší soustředění Standy u partie. U některých protihráčů Standa spoléhal na předešlé partie,
které s nimi hrál a nechal se unést tím, jak předchozí partie dopadla. Proto taky přicházely zbytečné
chyby, ze kterých se Standa (doufám) poučil a příště je již opakovat nebude. Je tedy třeba, aby
Standa více trénoval a pracoval na soustředění.

Kategorie D10

Ulsbold Nandin 6.místo/4b
Můj nejtěžší turnaj co jsem zatím hrála. S výsledkem jsem spokojena, kdybych měla o bod víc, byla
bych 3 dívka v kategorii. Měla jsem radost, když jsem ve 4. kole porazila Pavla Brože mladšího.
Naopak hodně mě štvala prohra v 6. kole, kde mi soupeř nastavil dámu, kterou jsem si nevzala. Na
závěr  v  posledním kole  jsem vyhrála,  takže  jsem celkem spokojena.  Trenéři  mi  vytkli  trochu
rychlou hru, což se musím snažit odnaučit. Líbil se mi bowling a návštěva pizzerie. Celý týden se
mi líbil.

Blažková Josefina 9.místo/3,5b
Byl to můj vůbec první turnaj na dlouhý čas. Pro mě až moc dlouhý. Neumím se ještě tak moc 
soustředit a vydržet přemýšlet tak dlouho. Taky jsem byla po dvou partiích za den hodně unavená.



Líbili se mi rozbory s trenéry, kteří tam byli přítomní. Vše mi dobře vysvětlili, kde jsem udělala 
chybu a jak mám příště hrát, abych tolik chyb nedělala.
Večer jsem si ještě partie vždycky probrala znovu s trenérem podrobněji. Naučila jsem se spoustu
zajímavých věcí a vychytávek.

V Brně dne 23.11.2022 Josef Kratochvíl
manažer ŠCTM V KV


